
PROTOKÓŁ NR II/2024 

Sesji Rady Gminy Damnica 

w dniu 16 maja 2024 r. 

 

 

Na stan 15 radnych obecnych było 15 radnych. 

 

Przewodniczył – Kazimierz Kozina 

Protokółowała – Barbara Imińska 

 

Nadzwyczajną Sesję Rady Gminy otworzył o godz. 16:00 Przewodniczący K. Kozina, który 

po przywitaniu radnych i gości stwierdził quorum radnych do podejmowania prawomocnych 

uchwał. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, że nadzwyczajna Sesja Rady Gminy Damnica 

zwołana została w trybie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym 

(tekst jednolity: Dz.U. z 2024 r. poz. 609 ze zm.) na wniosek Wójta Gminy Damnica z dnia                  

10 maja 2024 r. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy mają uwagi do 

przesłanego porządku obrad dzisiejszej sesji? 

 

Radny M. Jędrzejewski zgłosił wniosek o uzupełnienie porządku obrad zgodnie z § 18 pkt 3, 

5, 6 i 7 Regulaminu pracy Rady Gminy Damnica i wprowadzenie punktów: 

1) sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym, 

2) informacje i wolne wnioski, 

3) odpowiedzi na wnioski i zapytania, 

4) informacja o złożonych pisemnie w okresie międzysesyjnym interpelacjach                   

i zapytaniach oraz udzielonych odpowiedziach. 

 

Przewodniczący K. stwierdził, że punkty, które zgłasza radny nie dotyczą dzisiejszej sesji.    

W porządku obrad nadzwyczajnej sesji nie ma punktu – wolne wnioski i zapytań. 

 

Radca prawny M. Pryputniewicz wyjaśnił, iż bez względu na to, ze zgłoszony wniosek przez 

radnego odbiega od klasycznego porządku obrad normalnej sesji, to jednak jest to wniosek 

formalny i należy go przegłosować. Jednakże dzisiejsza sesja nadzwyczajna zwołana została 

na wniosek Wójta Gminy Damnica i zmiana porządku obrad wymaga zgody wnioskodawcy. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się do Wójta P. Oberta, czy wyraża zgodę na zmianę 

wnioskowanego porządku obrad? 

 

Wójt Gminy P. Obert wyraził wolę, aby porządek obrad realizowano zgodnie z wnioskiem. 

 

Prządek obrad przedstawia się następująco: 



1. Sprawy regulaminowe: 

a)      otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum, 

b)      przyjęcie i rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

2. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2024 r. 

3. Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica 

na lata 2024 - 2040. 

4. Projekt uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Damnica. 

5. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Damnica. 

6. Zakończenie Sesji. 

Ad. 2 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2024 rok. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się do Skarbnik J. Michalskiej o przedstawienie projektu 

uchwały. 

Skarbnik J. Michalska przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

wyjaśnień? 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały i ogłosił 

wynik głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2024 rok 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Waldemar Bazylczyk, Anna Formela, Kazimierz Kozina, Krzysztof Kozłowski, Łukasz 

Malinowski, Katarzyna Mieleszczuk, Jerzy Mielewczyk, Mariola Piskuła, Paweł Sienkiewicz, 

Agnieszka Szarłot-Dietrich, Kamil Włodarski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Sylwia Dalecka, Lidia Jarzmicka, Marek Jędrzejewski, Kamil Stolc 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr II/8/2024 w sprawie  zmian                     

w budżecie Gminy Damnica na 2024 r., została podjęta. 

 

Ad. 3 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na 

lata 2024 - 2040. 



Przewodniczący K. Kozina zwrócił się do Skarbnik J. Michalskiej o przedstawienie projektu 

uchwały. 

Skarbnik J. Michalska przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie  w przedmiocie projektu uchwały i ogłosił 

wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na 

lata 2024 - 2040 

Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Waldemar Bazylczyk, Anna Formela, Kazimierz Kozina, Krzysztof Kozłowski, Łukasz 

Malinowski, Katarzyna Mieleszczuk, Jerzy Mielewczyk, Mariola Piskuła, Agnieszka Szarłot-

Dietrich, Kamil Włodarski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Sylwia Dalecka, Lidia Jarzmicka, Marek Jędrzejewski, Paweł Sienkiewicz, Kamil Stolc 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr II/9/2024 w sprawie zmian                    

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na lata 2024 - 2040, została podjęta. 

 

Ad. 4 

Projekt uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Damnica. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się do Skarbnik J. Michalskiej o przedstawienie projektu 

uchwały. 

Skarbnik J. Michalska przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

wyjaśnień? 

 

Radny M. Jędrzejewski zwrócił się z pytaniem, na co mają być przeznaczone te 4.953.000 zł. 

i co to jest za deficyt budżetowy? Jeżeli wydatki są wyższe niż dochody, to czy nie należy 

zastanowić się jak zmniejszyć te wydatki? A nie zaciągać kolejny kredyt i jeszcze bardziej 

zadłużać Gminę. Kolejne pytanie to, czy na spłatę tych 60.000.000 zł. będziemy brali kolejne 

obligacje w kolejnych latach? Czy jest sens zaciągania kredytu na spłatę kolejnego kredytu? 



Skarbnik J. Michalska wyjaśniła, że obligacje to nie jest kredyt. Obligacje przeznaczone są na 

realizację zadań inwestycyjnych oraz na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. 

Dopuszcza to ustawa o finansach publicznych. Gmina realizuje dużo inwestycji o dużej 

wartości, praktycznie w 90% a nawet 95%  są to inwestycje dofinansowane ze środków 

zewnętrznych i dlatego w części jest to wkład własny gminy. Natomiast jeżeli chodzi o 

deficyt gminy to jest to różnica między wydatkami a dochodami. Deficyt w budżecie jest 

dopuszczalny i właśnie na pokrycie deficytu zaciągane są m.in. obligacje. 

 

Radny M. Jędrzejewski stwierdził, że nie rozumie sytuacji, bo skoro gmina jest zadłużona na 

ok. 14 mln.zł. i teraz Rada przegłosuje uchwałę o obligacjach to będzie te 20 mln., o których 

mówiono w czasie kampanii wyborczej. To niby było planowane. Teraz Rada będzie 

głosować i decydować o zadłużeniu gminy na 20 mln. Dlaczego tak łatwo wydaje się 

pieniądze, których Gmina nie ma, bo jest zadłużona. 

 

Radca prawny M. Pryputniewicz stwierdził, że rozumie intencje radnego jakby długofalowej 

zmiany polityki budżetowej. Radca stwierdził, że nie może wypowiedzieć się, co do 

zasadności bądź bez zasadności emisji obligacji, gdyż nie jest od tego. Podstawowy problem 

polega na tym, czy to jest w ciągu roku budżetowego właściwy moment, żeby stawiać takie 

pytanie, ponieważ budżet został przyjęty przez poprzednią Radę Gminy na bieżący rok 

budżetowy. I ten budżet zakłada właśnie m.in. emisję obligacji i w ten sposób pokrycie 

deficytu i zobowiązań. Budżet przeszedł przed weryfikację Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Gdańsku, która szczegółowo bada, czy są zachowane odpowiednie relacje między 

dochodami i wydatkami wg szczegółowego wzoru i budżet spotkał się z pozytywną 

akceptacją. Jeżeli Rada w ciągu roku budżetowego, na który został już przyjęty budżet, który 

przewidywał ten ruch to pojawia się pytanie, co na to RIO? Na to pytanie w tym momencie 

nikt nie jest w stanie odpowiedzieć, ponieważ należy spojrzeć na cel przewidziany w tej 

uchwale w sprawie emisji obligacji. To jest ok. 5 mln. na deficyt. Państwo radni są nową radą, 

Pan Wójt jest nowym wójtem, natomiast Gmina jest ta sama i co do zasady jest ciągłość 

organu stanowiącego i ciągłość organu wykonawczego. Mieszkańcy głosem swoich radnych   

z końcem ubiegłego roku zdecydowali, że tak to ma wyglądać. Sytuacja jest trudna, należy 

podjąć decyzję jak tę dziurę finansową pokryć, czy w ocenie RIO nie zaczyna już 

kwalifikować się pod utratę zdolności wykonywania zadań publicznych a co za tym idzie 

konsekwencjami dla Gminy, które może RIO wobec Gminy przedsięwziąć. 

 

Skarbnik J. Michalska wyjaśniła, że przy planowaniu budżetu a także po podjęciu  uchwały 

na każdym etapie było opiniowane przez RIO w Gdańsku. Ponadto w styczniu br. Gmina 

otrzymała informację o możliwości zaciągania tych zobowiązań. Jest to wszystko na bieżąco 

weryfikowane przez RIO. Należy to robić zgodnie ze wskaźnikami. Może zadłużamy się na 

poziomie 30% dochodów gminy i może te 19 mln. brzmi dużo. Jak zaczynano budżet na 

początku poprzedniej kadencji to zadłużenie wynosiło ok. 27 mln., teraz mamy 60 mln., 

jednak obecnie sa całkiem inne wydatki. Realizowane są bardzo duże inwestycje, na które 

Gmina będzie ponosić duże koszty np. oczyszczalnia ścieków w Damnicy. Oczyszczalnia 

ścieków w Bobrownikach, modernizacja boisk sportowych i na te zadania należy 

zabezpieczyć 14 mln. 



Radny M. Jędrzejewski stwierdził, ze rozumie to co wyjaśniła Pani Skarbnik, jednak uważa, 

że najpierw należy szukać oszczędności w gminie a dopiero później zaciągać kredyt, bo te 

obligacje to jest forma kredytu. 

 

Przewodniczący K. Kozina wyjaśnił, że pewne inwestycje są rozpoczęte, które należy 

zakończyć i zabezpieczyć ich finansowanie. Gmina podpisała umowy i jeżeli nie zostaną 

zrealizowane wówczas Gmina będzie płaciła kary. 

 

Wójt Gminy P. Obert stwierdzi, że Przewodniczący K. Kozina dobrze zauważył, że Gmina 

ma zobowiązania inwestycyjne. Należy dokonać płatności pierwszej transzy za oczyszczalnię 

ścieków, bo praktycznie budowa jest prawie zakończona, to jest ok. 2 mln., które musimy       

z własnych środków zapłacić. Za tym będą szły środki z Polskiego Ładu i to będzie ok.         

10 mln. Pozostaje kwestia decyzji, co robimy z następną oczyszczalnią w Bobrownikach. 

Sytuacja będzie podobna, to będzie ok. 11 mln. na wykonanie całej a na chwile obecna 

wykonana jest w połowie i będzie funkcjonowała. Oczyszczalnie ścieków są elementem 

niezbędnym dla funkcjonowania gminy. Kwestia modernizacji boisk może faktycznie jest do 

przedyskutowania, jednak ok. 90% wartości inwestycji jest finansowana ze środków 

zewnętrznych. 

 

Skarbnik J. Michalska dodała, że wartość inwestycji realizowanych w 2024 r. wynosi 

25.325.164,00 zł. Na to Gmina bierze kredyt na 4.500.000,00 zł., reszta pochodzi ze środków 

własnych. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie  w przedmiocie projektu uchwały i ogłosił 

wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Damnica 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Waldemar Bazylczyk, Sylwia Dalecka, Anna Formela, Lidia Jarzmicka, Kazimierz Kozina, 

Krzysztof Kozłowski, Łukasz Malinowski, Katarzyna Mieleszczuk, Jerzy Mielewczyk, 

Mariola Piskuła, Paweł Sienkiewicz, Kamil Stolc, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Kamil 

Włodarski 

PRZECIW (1) 

Marek Jędrzejewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr II/10/2024 w sprawie emisji obligacji 

Gminy Damnica, została podjęta. 

 



Ad. 5 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Damnica. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, że w dniu 16 maja 2024 r. Wójt Gminy Damnica 

złożył autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 

Damnica. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się do Zastępcy Wójta P. Lewandowskiego                        

o przedstawienie autopoprawki do projektu uchwały. 

 

Zastępca Wójta P. Lewandowski przedstawił autopoprawkę do projektu uchwały. 

Autopoprawka stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

wyjaśnień? 

 

Radny M. Jędrzejewski uważa, że jeżeli chodzi o nową osobę na stanowisku wójta to nie 

powinna mieć z góry ustaloną maksymalną stawkę. 

 

Radny K. Stolc uważa, że nowa osoba piastująca stanowisko wójta powinna wystartować z 

najniższego pułapu pensji wójta. Należy dać Wójtowi trochę czasu, aby wykazał się swoimi 

umiejętnościami prowadzenia gminy i dopiero wówczas można wrócić do tematu 

wynagrodzenia wójta w kwocie, która w tym momencie jest podana. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie  w przedmiocie projektu uchwały i ogłosił 

wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Damnica z autopoprawką 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Waldemar Bazylczyk, Sylwia Dalecka, Anna Formela, Lidia Jarzmicka, Kazimierz Kozina, 

Krzysztof Kozłowski, Łukasz Malinowski, Katarzyna Mieleszczuk, Jerzy Mielewczyk, 

Mariola Piskuła, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Kamil Włodarski 

PRZECIW (2) 

Marek Jędrzejewski, Kamil Stolc 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Paweł Sienkiewicz 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr II/11/2024 w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Wójta Gminy Damnica, została podjęta. 



 

Punkt 6 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 15:45 Przewodniczący K. Kozina 

zamknął obrady II nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Damnica. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokółowała        Przewodniczący 

Barbara Imińska       Kazimierz Kozina 


